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Novi Pazar -  Na kraju pro{le godine
na evidenciji nezaposlenih u Novom
Pazaru bilo je 18.408 lica. Prema po-
dacima Filijale Nacionalne slu`be za-
po{ljavanja (NSZ), vi{e od polovine su
sa srednjo{kolskim obrazovanjem ( sa
tre}im stepenom 3.917, a sa ~etvrtim
4.899). Nije zanemarljiv ni broj onih sa
prvim stepenom obrazovanja -7.516, a
sa drugim stepenom je 737. 

Na evidenciji nezaposlenih sa sed-
mim stepenom stru~nosti je 1.013, sa
{estim 300 i sa petim stepenom
stru~nosti ima 62 nezaposlena. Kada je
u pitanju du`ina ~ekanja na posao do
jedne godine je 3.976, od jedne do dve
godine2.512, od dve do tri godine
2.127, od tri do pet godina posao tra`i
2.805, od pet do osam godina 3.235, od
osam do deset godina 1.686 i du`e od

deset godina na evidenciji neza-
poslenih se nalazi 3.816 lica. Ne{to vi{e
od tre}ine (6,235) su tra`ioci posla do
30 godina starosti.  Imaju}i sve ovo u
vidu, lokalna  samouprava je donela
Lokalni akcioni plan zapo{ljavanja. Za
sprovo|enje ovih mera zapo{ljavanja
u gradskom bud`etu izdvojeno je 10
miliona dinara. S.N.
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Nova Varo{ - Predsednik Skup{tine
op{tine Nova Varo{ Nikola Jeli} zakazao
je za danas sednicu lokalnog parlamen-
ta na kojoj }e se, na zahtev tre}ine od-
bornika, raspravljati o njegovoj smeni.
Za sednicu je predlo`en dnevni red od
svega tri ta~ke, a centralna je razmatra-
nje predloga za Jeli}evo razre{enje. Zah-
tev za sazivanje sednice Skup{tine op{ti-

ne podnela je pre nekoliko dana grupa
od devet odbornika dela vlasti i opozici-
je. Predsednik Skup{tine Nikola Jeli} ka-
`e da stvarni cilj zahteva nije njegova
smena ve} destabilizacija op{tinske vla-
sti. Nezvani~no se saznaje da postoji
mogu}nost da sednica lokalnog parla-
menta, ipak, ne bude odr`ana. R. P.
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Turbulencije u novovaro{koj vlasti 
pred dana{nje zasedanje Skup{tine op{tine 

Devet odbornika tra`i
smenu predsednika

Mere za pove}anje zaposlenosti u Novom Pazaru

Prioritet te`e 
zapo{ljivim licima

Nezaposlenost jedan od glavnih
problema: Novi Pazar 
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Model Lokalnog antikorupcijskog plana (LAP), kojeg je objavila
Agencija za borbu protiv korupcije sa metodologijom
dono{enja i sprovo|enja za sve jedinice lokalne samouprave

pokazao je svoje nedostatke u praksi. Na povr{inu su iza{li propusti u
metodologiji koji su predstavnike javnosti izbacili iz participacije u
samom procesu. 

Prva prilika za uklju~ivanje predstavnika civilnog dru{tva jeste
predlaganje predstavnika u sastav Radne grupe, kao i u~estvovanje u
javnim raspravama. Druga prilika za uklju~ivanje predstavnika civilnog
dru{tva jeste predlaganje, odnosno biranje predstavnika u sastav
Komisije za izbor tela za pra}enje primene LAP-a. Pokazalo se u praksi
da ne postoji volja i metodologija da se na participativan na~in
formiraju Radna grupa i Komisija od predstavnika dr`avne uprave,
lokalne samouprave i civilnog dru{tva. Tu nedostaje podzakonski akt
koji bi to definisao. U praksi Radnu grupu i Komisiju ~ine predstavnici
dr`avne uprave i lokalne samouprave i njima podobni predstavnici
civilnog dru{tva bez jasnog izbornog postupka.

Tre}a prilika za uklju~ivanje predstavnika civilnog dru{tva jeste
predlaganje predstavnika u telo za pra}enje provedbe LAP-a. Nakon
predlaganja kandidata Komisija za izbor tela za pra}enje primene LAP-
a obavlja usmene razgovore sa kandidatima. U formi zaklju~ka a ne
re{enja, Komisija na osnovu usmenog razgovora
formira rang listu kandidata i istu u formi
zaklju~ka objavljuje na internet stranici
grada. 

Prvi problem je {to kandidati koji nisu
odabrani nemaju prava `albe. Prema
Zakonu o op{tem upravnom postupku
protiv zaklju~ka nije mogu}e pokrenuti
upravni spor ve} tu`bu protiv re{enja. Krajnje
nedefinisano i u samom Zakonu o op{tem
upravnom postupku. Za to vreme Komisija dostavlja
zaklju~ak lokalnim skup{tinama na izja{njavanje a da kandidati koji
nisu bili zadovoljni izbornim postupkom nemaju prava `albe. Bolje
re~eno nemaju kome da se `ale. Kriterijumi, na~in bodovanja i
ocenjivanja kandidata su isto tako nedefinisani i pau{alni. U praksi
kandidati i sami u razgovoru ka`u da se nisu bavili borbom protiv
korupcije ali budu izabrani. Rang lista se istakne bez bodova ve} kao
fudbalski tim sa brojevima, 1,2,3,4,5...

Dostavljanje liste kandidata lokalnim skup{tinama na usvajanje je
~ist proma{aj. Jer vladaju}a ve}ina uvek izabere svoje ve} dogovorene
kandidate. Tu se na kraju i sam Lokalni antikorupcijski plan
obesmi{ljava u celosti. Sadr`aj samog Lokalnog antikorupcijskog
plana je preobiman i nije funkcionalan. Ne pru`a mehanizam same
realizacije. Bolje je bilo ne donositi ovakav model LAP-a nego
simulirati borbu protiv korupcije i tro{iti sredstva za njegovu
implementaciju.

Nasu{na potreba dru{tva je institucionalizacija gra|anske
participacije na lokalnom i nacionalnom nivou. To je u srcu
demokratije, efikasnije je i manje ko{ta u odnosu na mnoge strategije i
planove koji se donose bez uklju~ivanja javnosti. U praksi se oni po
pravilu poka`u kao neprimenjivi. 

Centar za istra`ivanje u politici Argument iz Prijepolja

LI^NI STAV

Pi{e: Slobodan Martinovi}
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Nova Varo{ - Predsednik Skup{tine
op{tine Nova Varo{ Nikola Jeli} zaka-
zao je za danas sednicu lokalnog parla-
menta na kojoj }e se, na zahtev tre}ine
odbornika, raspravljati o njegovoj
smeni. Za sednicu je predlo`en dnevni
red od svega tri ta~ke, a centralna je
razmatranje predloga za Jeli}evo raz-
re{enje.

Zahtev za sazivanje sednice Skup-
{tine op{tine podnela je pre nekoli-
ko dana grupa od devet odbornika
dela vlasti i opozicije.“Odbornici i
odborni~ke grupe nemaju mini-
mum uslova za rad i funkcionisanje,
a za to najve}u odgovornost snosi
predsednik skup{tine, te zbog toga
smatramo da vi{e nije dostojan da
obavlja tu odgovornu funkciju“, pi-
{e u obrazlo`enju zahteva koji su
potpisala ~etiri odbornika vladaju}e

SNS Ivan Mladenovi}, Radojko Stoj-
kovi}, Dejan Vojinovi} i Goran Ko-
la{inac, kao i pet odbornika opozici-
je, demokrate Slavi{a Puri}, Zoran
Suboti} i Ljubi{a Nedovi}, samostal-
ni odbornik Vesna ^konjevi} i od-
bornik Dveri Rade Raketi}.

Predsednik Skup{tine Nikola Jeli}
ka`e da stvarni cilj zahteva nije nje-

gova smena ve} destabilizacija op-
{tinske vlasti. 

- Zahtev je rezultat previranja u lo-
kalnom SNS koja u Novoj Varo{i ne-
ma svoj odbor ve} povereni{tvo. ^eti-
ri njena odbornika stavila su svoj pot-
pis bez saglasnosti centrale, a priklju-
~io im se deo odbornika DS i Dveri iz
svojih interesa. Kada smo u septembru
pro{le godine pozvali DS i Dveri da bu-
du deo i nove vlasti nisu hteli, uz obra-
zlo`enje da ne}e u koaliciju sa SNS. Sa-

da su se me|utim udru`ili i to sa onim
odbornikom naprednjaka koji im je
2015. potpisivao otkaze, ka`e Jeli}.

Ukoliko predlo`eni dnevni red do-
bije ve}inu, odbornici }e danas prvo
verifikovati odborni~ki mandat Stani
Golubovi} sa izborne liste GG „Novi
ljudi za Novu Varo{„. Ona }e u skup-
{tinske klupe umesto Zorana \oki}a

koji je podneo ostavku po{to je iza-
bran za direktora preduze}a „Energi-
ja Zlatar NV“.

Nezvani~no se saznaje da postoji
mogu}nost da sednica lokalnog par-
lamenta, ipak, ne bude odr`ana, jer,
kako se ovih dana spekuli{e da se deo
odbornika koji su podneli zahtev za
smenu predsednika SO pokajao zbog
ovakve inicijative, a u igri su i varijan-
te da se „igra na kartu“ nedostatka
kvoruma. R. Popovi}

Novi Pazar - Vi{e tu`ila{tvo u U`i-
cu jo{ nije podiglo optu`nicu protiv
Raice B. policajca iz Tutina, koji se
tereti da je pro{le godine ubio Fa-
hrudina Skarepa (22) iz tog grada.
Jedina informacija koja mo`e da se
dobije iz u`i~kog Vi{eg tu`ila{tva je
da ne mogu da saop{te vi{e detalja
jer je „istraga i dalje u toku“.

Ovaj slu~aj je pro{log meseca de-
legiran u to tu`ila{tvo iz Vi{eg suda
u Novom Pazaru, na osnovu odluke
Apelacionog suda iz Kragujevca.
Zbog ~ega je to ura|eno niko ne sa-

op{tava. „Bez komentara“ ostaju i
bo{nja~ke partije, koje taj slu~aj ko-
riste kao primer za svoje tvrdnje da
policija na ovom prostoru koristi
„represivne mere protiv pripadnika
bo{nja~kog naroda“. Ubistvo se do-
godilo u no}i izme|u 29. i 30. sep-
tembra pro{le godine u selu Dubo-
vo (op{tina Tutin). Osumnji~eni
policajac se tereti da je pucao u vo-
zilo kojim je upravljao Skarep. Te-
{ko ranjeni mladi} je podlegao po-
vredama u novopazarskoj Op{toj
bolnici. S.N.

Novi Pazar, Beograd - Tro~lana dele-
gacija SDA Sand`aka, na ~elu sa gene-
ralnim sekretarom stranke Ahmedi-
nom [krijeljom, u Beogradu je razgo-
varala sa ambasadorom Norve{ke u
Srbiji Arne Sanesom  Bjornstadom.
Kako je saop{tila informativna slu`ba
ove stranke, tema sastanka bila je „im-
plementacija i prezentacija zaklju~aka“
sa protestnog skupa odr`anog u No-
vom Pazaru 2. marta.

„Delegacija SDA Sand`aka je nagla-
sila da je skup imao za cilj da se izrazi
protest zbog kr{enja osnovnih ustavnih

na~ela nad Bo{njacima od strane dr`av-
nih organa Srbije na teritoriji Sand`a-
ka“, navodi se u saop{tenju i dodaje da
su u razgovoru sa norve{kim ambasa-
dorom ponovili „da je neophodno da se
rasvetle svi zlo~ini nad Bo{njacima i ka-
zne svi koji su u~estvovali u tim zlo~ini-
ma, da se usaglasi nacionalna struktura
u dr`avnim organima, da se hitno pri-
stupi reviziji Akcionog plana za pogla-
vlja 23. i 24, i da se u Akcioni plan ugra-
de legitimni zahtevi Bo{njaka“.

Predstavnici ove partije su norve-
{kom diplomati rekli da se zala`u za

punopravno ~lanstvo Srbije u EU i
NATO i da su zabrinuti zbog inicijative
da se tzv „ruski humanitarni centar“
osnuje u Sand`aku i Vojvodini. Na
kraju saop{tenja se navodi da su po-
zvali Ambasadu Norve{ke, da u sarad-
nji sa EU i drugim me|unarodnim in-
stitucijama i organizacijama „na|e na-
~in za finansijsku podr{ku razvojnim
projektima u Sand`aku i obezbe|iva-
nje ekonomskog koridora izme|u
Sand`aka,Kosova i Crne Gore pod za-
{titom me|unarodne zajednice i nji-
hovih snaga“. S.N. 

Nema optu`nice
protiv policajca

Delagacija SDA Sand`aka kod norve{kog ambasadora Bjornstada

Za Srbiju u EU i NATO

AKTUELNO: Turbulencije u novovaro{koj 
vlasti pred dana{nje zasedanje Skup{tine op{tine 

Devet odbornika 
tra`i smenu 
predsednika

Sednica zakazana, njeno 
odr`avanje neizvesno: Nova Varo{



Novi Pazar - Prof. dr Miladin
Kosti} i u naredne tri godine bi-
}e rektor Dr`avnog univerzite-
ta. Izabran je za mandatni pe-
riod 2018-2021. godine. Tako je
tajnim glasanjem, jednoglasno
odlu~io Savet ove visoko{kolske
ustanove. 

Kosti}u je ovo tre}i mandat
na mestu rektora novopazar-
skog Dr`avnog univerziteta i
bio je jedini kandidat u toku
izborne procedure. Komisija

za sprovo|enje izbora konsta-
tovala je da su kompletni iz-
bori sprovedeni u skladu sa
odredbama novog Zakona o
visokom obrazovanju i Statu-
tom Univerziteta. Novi-stari
rektor je rekao da }e se, u na-
rednom periodu, zalagati za
uvo|enje novih studijskih
programa, kadrovsko ja~anje
i za kvalitetno znanje kao
glavni rezultat obrazovnog
procesa. Kosti} je doktor

pravnih nauka i redovni pro-
fesor na Dr`avnom univerzi-
tetu u ovom gradu. Univerzi-
tetsku karijeru zapo~eo je na
Pravnom fakultetu u Pri{tini
1980. godine, a na Univerzite-
tu u Novom Pazaru je od osni-
vanja. S. N.
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Tema
Ponovo u modu ulaze one konferencije za novinare sa mo-

ralno-politi~ki podobnim predstavnicima medija (moralno-po-
liti~ka podobnost pre`ive sva vremena i sve demokratije). Pro-
brani da se pozovu (oni {to pi{u po volji partijskih ~inovnika) i
jo{ po neko.Tek toliko, da ne bude da sami sebi stvaraju medij-
ski mrak (najomiljenije dve re~i kad }e da se poljuju oni {to im
nisu po volji i ne pi{u ono {to bi lideri voleli da vide i pro~itaju).
Dolazi vreme i velikih konferencija za novinare, kad mali po~-
nu da „sipaju“ „velike“ re~i. Sjedne strane govornik, a sa druge
jedan mikrofon i jedan novinar. Ostali, ako im je volja, neka pre-
pisuju „ekskluzivu“. Tu onomad bila konferencija za novinare u
jednoj od vladaju}ih stran~ica. Tama bila jedna, pa u obzir nije
dolazilo „skretanje sa puta“. Samo u okviru zadatog ima da se
pita. A, novinari ko novinari (vazda „neprijateljski“ nastrojeni),
navalili da razgranavaju porodi~no-funkcionersko stablo. Go-
vornici, po partijskom nare|enju sa vrha, nisu mogli da se skre-
nu sa puta. Samo na zadatu temu o politi~kom vi|enju zdravlja
ljudi. Mo`da za slede}i susret sa novinarima, organizuju i neke
preglede. Tema je tema. S.N. 

Mere za pove}anje zaposlenosti u Novom Pazaru

Prioritet te`e zapo{ljivim licima
Novi Pazar -  Na kraju pro{le

godine na evidenciji nezaposle-
nih u Novom Pazaru bilo je
18.408 lica. Prema podacima
Filijale Nacionalne slu`be zapo-
{ljavanja (NSZ), vi{e od polovi-
ne su sa srednjo{kolskim obra-
zovanjem ( sa tre}im stepenom
3.917, a sa ~etvrtim 4.899). Nije
zanemarljiv ni broj onih sa pr-
vim stepenom obrazovanja -
7.516 i sa drugim stepenom je
737. Na evidenciji nezaposlenih
sa sedmim stepenom stru~no-
sti je 1.013, sa {estim 300 i sa
petim stepenom stru~nosti ima
62 nezaposlena.

Kada je u pitanju du`ina ~e-
kanja na posao do jedne godine
je 3.976, od jedne do dve godi-
ne2.512, od dve do tri godine
2.127, od tri do pet godina po-
sao tra`i 2.805, od pet do osam
godina 3.235, od osam do deset

godina 1.686 i du`e od deset go-
dina na evidenciji nezaposlenih
se nalazi 3.816 lica. Ne{to vi{e
od tre}ine (6,235) su tra`ioci
posla do 30 godina starosti.

Imaju}i sve ovo u vidu, lo-
kalna  samouprava je donela
Lokalni akcioni plan zapo{lja-
vanja, a prioritet ove godine }e
imati mladi visoko obrazovani
kadrovi i te`e zapo{ljiva lica (li-
ca sa invaliditetom, samohrani
roditelji, Romi, lica sa dugogo-
di{njim ~ekanjem na posao,
nezaposleni bez kvalifikacija i
sa niskom kvalifikacijom, vi-
{kovi zaposlenih, mla|i od 30 i
stariji od 50 godina, `ene `rtve
porodi~nog nasilja i korisnici
materijalnog obezbe|enja). Za
sprovo|enje ovih mera zapo-
{ljavanja u gradskom bud`etu
izdvojeno je 10 miliona dinara.
Ovim sredstvima }e se subven-

cionisati poslodavci koji }e
otvarati nova radna mesta za
te`e zapo{ljiva lica i njima }e se
taj novac ispla}ivati jednokrat-
no. Dodatnih 10 miliona dina-
ra lokalna samouprava ra~una
da }e dobiti od Ministarstva za
rad, zapo{ljavanje, bora~ka i
socijalna pitanja. 

Na ovaj na~in posao bi tre-
balo da dobije 100 lica, a njiho-
vo zapo{ljavanje bi sa po polo-
vinu sredstava trebalo da finan-
siraju gradska uprava i Republi-
ka. Planirano je da po 200 hilja-
da dinara dobiju poslodavci po
radnom mestu za mla|e od 30
godina bez kvalifikacija, mladi
koji posao tra`e du`e od jedne
godine i mladi koji imaju status
deteta bez roditeljskog staranja.
Ista suma predvi{ena je za sta-
rije od 50 godina koji imaju sta-
tus vi{ka zaposlenih i po 200 hi-

ljada dinara dobija}e poslodav-
ci koji zaposle one koji dugo
tra`e posao. Najvi{a izdvajanja,
240 hiljada dinara, predvi|ena
su za poslodavce koji zaposle
invalidna lica.

U ovom dokumentu defini-
sane perspektive novopazarske
privrede:tekstilna, obu}arska i
drvna industrija, proizvodnja
zdrave hrane, razvoj poljopri-
vrede i sto~arstva i razvoj svih
vidova turizma. U ovom gradu
je registrovano 1.250 preduze-
}a. Malih je 1.171, srednjih 67 i
2 su velika preduze}a. Me|u
malim i srednjim preduze}ima
je najvi{e onih koji se bave trgo-
vinom. Privatna preduze}a su
stara izme|u 10-15 godina. U
ovom gradu ima oko 3.300
preduzetnika i me|u njima,
opet, prednja~e, trgovci.

S. Novosel

Gradsko ve}e Novog Pazara o za{titi `ivotne sredine

Po~inje izno{enje sme}a 
iz prigradskih naselja

Novi Pazar - Gradska vlada je,
na poslednjoj sednici, izme|u
ostalog razmatrala  i probleme
u za{titi `ivotne sredine. Uva-
`en je predlog JKP „Gradska  ~i-
sto}a“ da usluge izno{enja sme-
}a pro{iri i na jo{ nekoliko pri-
gradskih naselja.

- Do sada je tu uslugu imalo
samo podru~je Trnave, a sada
se to {iri prema Lukarima, Izbi-
cama i jo{ nekim naseljima -
obja{njava ~lan Gradskog ve}a
Mirsad Jusufovi} i dodaje da je

konstatovano da gradskom
podru~ju nedostaje jo{ kontej-
nera za odlaganje sme}a i da je
neophodno novo ozelenjavanje
javnih povr{ina.

Jusufovi} ka`e da }e blizu 2,3
miliona dinara, od eko taksi,
namenski biti utro{eno za na-
bavku kontejnera za sme}e i
ozelenjavanje javnih povr{ina i
za naredni period najavljuje
ugradnju filtera na postrojenji-
ma Gradske toplane, koja se na-
lazi u samom centru grada.

Novopazarska „Gradska
~isto}a“ zabele`ila je pro{le
godine rekord u deponova-
nju sme}a iz 16.649 doma-
}instava i 2.201 preduzetni-
ka. Za doma}instva cena iz-
no{enja sme}a je 5,05 dinara
po kvadratnom metru, za
proizvo|a~e konfekcije, obu-
}e, ugostitelje i banke je 31,55
dinara, a zanatlije, vanpri-
vredne delatnosti i poslovni
biroi pla}aju 20,45 dinara po
kvadratu. S. N. 

Dr`avni univerzitet u Novom Pazaru

Kosti}u tre}i mandat

Ponovo rektor: Dr Miladin Kosti}
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Novi Pazar - ^elnici grad-
ske uprave sve ~e{}e su do-
ma}ini brojnim inostranim
zvani~nicima i delegacijama.
U razmaku od samo nekoliko
dana novopazarski gradona-
~elnik Nihat Bi{evac  bio je
doma}in kanadskoj ambasa-
dorki Keti ^aba i delegaciji
turske op{tine Tuzla. Tema
oba susreta bila je usposta-
vljanje saradnje.

Kanadska ambasadorka u
Srbiji Keti ̂ aba bila je u prvoj
zvani~noj poseti ovom gradu.
Ona je sa svojim doma}inom
razgovarala o ekonomskoj i
politi~koj situaciji i problemi-

ma i izazovima stanovnika
ovog grada. Kanadska diplo-
matkinja je rekla da „na polju
saradnje sa Novim Pazarom
postoje ozbiljni planovi“.
Gradona~elnik Bi{evac je iz-
razio o~ekivanja da }e sa Ka-
nadom biti unapre|ena sa-
radnje i da se ona do sada
ogledala u pru`anju podr{ke
omladinskim i projektima
vezanim za rodnu ravno-
pravnost“.

Nakon ove posete, ugo{}e-
na je delagacija turske op{ti-
ne Tuzla, koja je bratska sa
istoimenom op{tinom u BiH.
Cilj je da se uspostavi sarad-

nja u oblasti obrazovanja i
kulture, odnosno da se u No-
vi Pazar prenesu projekti ko-
ji se realizuju u bosanskoher-
cegova~koh Tutzli. Dve Tuzle
ponovo publikuju Tursko-
bosanski re~nik iz 1631.godi-
ne autora Muhameda Hevai-
ja Uskufija. Zadatak da pro-
miv{e ovaj re~nik u sand`a~-
kim op{tinama dobio je Tur-
ski kulturni centar u Novom
Pazaru. Poseta turske delega-
cije bila je prilika da se jo{ jed-
nom predstave privredni po-
tencijali ovog kraja i da se to
prezentuje tamo{njim pri-
vrednicima. S. Novosel

Intenzivna me|unarodna aktivnost u Novom Pazaru

Ozbiljni planovi 
za saradnju

Fo
to

: S
. @

up
lja

ni
n

Ozbiljnija saradnja tek sledi :  Gradona~elnik 
Novog Pazara Bi{evac i ambasadorka Kanade ^aba 
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KULTURA

Prijepolje - De~ji ansambl Doma
kulture u Prijepolju premijerno je
pro{log ~etvrtka nastupio na Velikoj
sceni s predstavom „Lepotica i zver“
po tekstu pisca za decu Neboj{e
Mladenovi}a. Re~ je o motivima jed-
ne od najpoznatijih bajki koju je re-
`irao Ammar Me{i}, profesionalni
glumac, ro|en u Prijepolju.

Magija bajke „Lepotica i zver“
kao intrigantne alegorije veoma je
popularna i sude}i po utiscima pu-
blike jo{ uvek privla~na i za aktere i
za gledaoce i to ne samo de~jeg uz-
rasta. Oni koji nisu gledali premije-
ru, ve} sutra }e imati priliku da po-
sle prve reprize ponesu utiske o
predstavi u kojoj je reditelj ve{to ko-
ristio i savremene tehnolo{ke mo-
gu}nosti i efekte kako bi do~arao
rasko{nost bajke, a scenografiju u~i-
nio {to ekspresivnijom, uz zavidnu
kostimografiju, {to je svakako do-
prinelo i razigranosti malog glu-
ma~kog ansambla. I. H. D.

Priboj - Dom kulture „Pivo Karamati-
jevi}“ organizuje danas i sutra finale ju-
bilarnih 40. Limskih ve~eri de~je poezi-
je. Na ovogodi{nji konkurs je stiglo 505

radova u~enika od V do VIII razreda iz
33 grada Srbije i Crne Gore. @iri u sasta-
vu Tode Nikoleti}, Nata{a Ivanovi} i Ja-
dranka \erkovi} odabrao je {est finalista
koji }e ve~eras nastupiti na finalnoj ve~e-
ri manifestacije 23. marta u velikoj sali
Doma kulture. Bi}e dodeljene nagrade za
pobedni~ku, kao i za najma{tovitiju i
najvedriju pesmu.

Prema odluci `irija ove godine u Pri-
boju }e se predstaviti: An|ela Rajkovi},
6. razred, O[ „@ivko Tomi}“ Donja [a-
tronja, Simon Pu{ica, 6. razred, O[ „Ni-
kola Tesla“ Pribojska Banja. Du{ica Pot-
para, 6. razred, O[ „Salko Aljkovi}“, Plje-
vlja, Milica Mi`dalo, 8. razred, O[ „Vasa
^arapi}“, Beli Potok Luka Barovi}, 8.
razred, O[ „Vladislav Ribnikar“ Beograd

Lav Luki}, 8. razred, O[ „Nikola Te-
sla“ Beograd. Ove jubilarne godine
Dom kulture u goste dovodi barda de~-
je zabavne pesme Minju Subotu, koji }e
nastupiti kao muzi~ki gost finalne ve-

~eri. Voditelj programa je Milorad Da-
mjanovi}, glumac Beogradskog dram-
skog pozori{ta.

Drugog dana manifestacije, 24.
marta finalisti i gosti ima}e knji-

`evni susret u O[ „Branko Radi~e-
vi}“ u Priboju i prisustvova}e pro-
mociji knjige „Na `ur po{ao ken-
gur“ Ismeta ^ivgina, de~jeg pesni-
ka iz Priboja. S. Bjeli}

Po~eo 
Festival 
stvarala{tva
mladih

Novi Pazar - Festival stvarala{tva
mladih, na kojem u~estvuju novopazar-
ske osnovne i srednje {kole, po~eo je
program osnovnih {kola „Rastko Ne-
manji}“ iz De`eve i „Bratstvo“. U na-
rednih mesec dana u~enici 14 osnovnih
i sedam srednjih {kola, predstavlja}e se
svojim gluma~kim, recitatorskim i mu-
zi~kim talentima. 

Na 27 programskih ve~eri nastupi}e
vi{e od dve hiljade u~esnika. Novina
ovogodi{njeg Festivala je {to }e se publi-
ci predstaviti i mali{ani iz Pred{kolske
ustanove „Mladost“. Festival stvarala-
{tva mladih je tradicionalna manifesta-
cija koju organizuje Kulturni centar pod
pokroviteljstvom grada. Manifestacija
}e trajati do 20. aprila, Dana grada No-
vog Pazara, kada }e nastupiti najuspe-
{niji u~esnici. S. N. 

Pljevlja - Na vanrednoj skup{tini 28.
marta akcionari Elektroprivrede Crne Go-
re }e odlu~iti o dobrovoljnoj ponudi za
preuzimanje Rudnika uglja Plje-
vlja po cijeni od 6,4 evra, javlja
crnogorski javni servis
RTCG. Odbor direktora
EPCG ve} je usvojio ovu
odluku, pa se o~ekuje da }e
glasanje na Skup{tini pro}i
glatko. O~ekivano, razli~iti
su stavovi o tome da li je rije~
o dobrom ili lo{em poslu. Kako
je cijena akcija Rudnika tokom pro-
{le sedmice dostigla vrijednost od {est
evra, mnogima je ponu|ena cijena previ-
soka i {tetna za dr`avu.

U Komisiji za hartije od vrijednosti ka-
`u da je proces preuzimanja Rudnika uglja
po zakonu i da je transparentan, a do vri-

Mladi kreativci o
ure|enju kejova

Novi Pazar - Dvadesetak mladih krea-
tivnih Novopazaraca u~estvuje na Arhi-
tektonsko- umetni~koj radionici, ~iji je
cilj pronala`enje idejnih re{enja i una-
pre|enja prostora pored reka u ovom
gradu. U~esnici su se okupili minule su-
bote i u radionici }e raditi do 1. aprila
Koordinator ove radionice mladi arhi-
tekta Semir Poturak ka`e da se za u~e{}e
u ovoj aktivnosti prijavilo 20 mladih kre-
ativaca „spremnih da u~estvuju i zajed-
ni~ki do|emo do kreativnih re{enja“.

- Projekt predvi|a 16 u~esnika. S ob-
zirom da nam je svaka dobra ideja dra-
gocena, uklju~i}emo sve prijavljene. Ovo
je pravi na~in da se mladi upoznaju sa
ovakvim na~inom re{avanja problema u
gradu - nagla{ava Poturak. Krajnji rezul-
tat ove radionice je izrada kataloga idej-
nih re{enja kejova i makete. Sve }e to bi-
ti prikazano na izlo`bi 12. aprila u gale-
riji Multimedijalnog centra. Radionicu
su organizovali grad Novi Pazar, Regio-
nalna agencija za ekonomski razvoj San-
d`aka (SEDA) i Kulturni centar. S. N. 

Z

„R
mini 

Ro`aje - @itelji ro`ajskih sela Gornji
i Donji Bukelj, Kalu|erski laz, Daci}i,
Band`ov i Pe{kovi}e, protiv su izgrad-
nje mini hidrocentrale na prostoru u
kojem `ive. To su saop{tili predstav-
nicima potencijalnih investitora fir-
mama „Artek“‘ i „Erlang“ i lokalne
uprave na nedavnom zboru gra|ana. 

Mje{tani se pla{e da bi rje~ice La-
zanka i Bukeljka presu{ile u djelovima
svojih tokova gdje je planirano posta-
vljanje cijevi za mini hidroelektrane,
{to bi imalo nesagledive posljedice u
dijelu razvoja turizma, ali i za poljopri-
vredu i sto~arstvo, od kojih `ive. Po-
tencijalni investitor, Marko Pavli}evi}
objasnio je da je rije~ o investiciji vri-
jednoj izme|u 2,5 do tri miliona evra,
koja planira otvaranje ~etiri do {est
radnih mjesta. Pavli}evi} je kazao da
projekat podrazumijeva izgradnju no-

Kak
cijena akcij

pro{le sed
evra, mn

ponu|ena
6,4 evra p

i {tetn
dr`

Limske ve~eri de~je poezije

Obrazlo`enje
`irija 

- Sa zadovoljstvom konstatujemo
da je prispela poezija ove godine kva-
litetna, pou~na, pismena i nadahnuta.
Emotivno je zrelija i tematski ozbiljni-
ja. Pesme su odraz poimanja svega {to
decu doti~e i {to tra`i odgovor. Raduje
najvi{e {to su mladi pesnici uglavnom
pisali na slobodnu temu bez rigidnih i
rogobatnih zadataka. Zahvalni smo
mentorima {to su uva`ili na{e sugesti-
je i prepustili deci da sami biraju motiv
o kojem su pisali, pi{e u obrazlo`enju
`irija za izbor finalista. 

Jedan od najdugove~nijih poetskih festivala:
Sa pro{logodi{njih Limskih ve~eri de~ije poezije

U prijepoljskom Muzeju gostovao Muzej grada Rijeke

Hrvatska fotografija 
Prijepolje - U prijepoljskom

Muzeju otvorena je nesvakida-
{nja izlo`ba fotografija iz zbirke
gradskog Muzeja iz Rijeke. Re~ je
o fotografijama koje je ova insti-
tucija prikupljala tokom pret-
hodnih dvadesetak godina jer ni
do danas nema mnogo sistemat-
ski prikupljenih zbirki moderne i
savremene fotografije.

- Stvaraju}i muzejsku zbirku
fotografija nismo se zanimali sa-
mo za tehni~ke mogu}nosti me-
dija niti smo tra`ili samo spekta-
kularne manifestacije `ivota za-
bilje`ene fotografijom - prednost
smo davali autorskoj kreativno-
sti“, rekao je, izme|u ostalog, Er-
vin Dubrovi}, direktor Muzeja
grada Rijeke otvaraju}i ovu izlo-
`bu koja je do sada gostovala na
Cetinju i u Kulturnom centru u
Beogradu. On je napomenuo da
su prvi fotografi bili mahom ne-
profesionalni intelektualci, au-

torski osve{}eni, okupljeni oko
fotoklubova koji su prire|ivali iz-
lo`be po uzoru na one slikarske. 

^etrdesetih i pedesetih godina
pro{log veka njima se pridru`uju
i ambiciozne zanatlije, vlasnici
fotografskih radnji, `eljni autor-
ske, ali i dru{tvene promocije.
Novinski reporteri nisu odmah
bili zainteresovani za ovakav pri-
stup fotografiji koji je bio name-
njen umetni~koj publici ali se
mnogo toga promenilo sa foto-
grafima koji snimaju za modne
~asopise sedamdesetih i osamde-
setih godina, te erotske ~asopise.
[irina interesa i razli~itost inspi-
racije kre}e se od zanimljivih
predela, neretko morskih, grad-
skih kutaka i „kala“, seoskih pri-
zora, do portreta, prikaza ljud-
skih tela i prizora iz svakodnev-
nog `ivota, od strogog realizma i
naturalizma, do apstrakcije i eks-
perimenta. I. H. D.

Fotografija: Igor Emil, Zdravka, 1950. godina

Skup{tina akcionara Elektrop

Sumnj

Magija „Lepotice i zveri“
Premijera De~je scene Doma kulture u Prijepolju

Po motivima jedne od najpoznatijih bajki: „Lepotica i zver“
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Priboj - Tri komisije koje treba da
razjasne okolnosti vezane za smrt po-
rodilje Biljane Slovi} iz Pribojske Banje,
zavr{ile su rad. O~ekuje se da objedi-
njeni izve{taj komisija danas bude
predstavljen javnosti. 

Dve komisije formirao je direktor
Zdravstvenog centra U`ice dr Milo{
Bo`ovi}. Jednu, koja je utvr|ivala okol-
nosti u kojima je 25 dana, pacijentkinja
bila le~ena u Op{toj bolnici Priboj i
drugu za Op{tu bolnicu U`ice, gde je
posle komplikacija i sumnje na embo-
liju plu}a, iz Priboja preba~ena i u ko-
joj le~ena pet dana. Tre}u komisiju, ka-
ko je rekao Bo`ovi}, formiralo je Mini-
starstvo zdravlja, radi eksterne kontro-
le u tim bolnicama, kao i u Ginekolo{ko
aku{erskoj klinici u Beogradu , u koju
je porodilja preba~ena iz U`ica 30. ja-
nuara i gde je preminula 3. marta. 

^lanovi komisije za nadzor u priboj-
skoj bolnici su dva ginekologa koji nisu
le~ili pacijentkinju i pravnik, a komisi-
ju koja je zadu`ena za ispitivanje toka
le~enja u U`icu ~ine ginekolog, hirurg i
kardiolog, svi iz u`i~ke bolnice. U ko-
misiji Ministarstva zdravlja su lekari
koji nisu iz U`ica.

- Sa~eka}emo nalaze komisije, ne ̀ eli-
mo ni{ta da prejudiciramo. Bilo bi to ja-
ko nekorektno i prema porodici i prema
kolegama koji su uradili poro|aj, rekao
je direktor Zdravstvenog centra U`ice dr
Milo{ Bo`ovi}. Otac preminule porodilje
Milanko Grozdani}, okrivio je lekare u

pribojskoj bolnici koji su obavili poro|aj,
optu`uju}i ih da je nisu adekvatno le~ili
zbog ~ega je protiv njih podneo krivi~ne
prijave.

On tvrdi da je posle komplikacija , ko-
je su usledile tri dana nakon poro|aja, u

vidu bolova u plu}ima i visoke tempera-
ture, molio lekare iz Priboja da njegovu
}erku po{alju na dalje le~enje u ve}e
zdravstvene centre. Oni su ga, me|utim,
uveravali da je sve u redu i da }e se ona
oporaviti. S. Bjeli}

jednosti akcija do{li su na osnovu elabora-
ta o procjeni fer i investicione vrijednosti,
koji je uradio Deloitt“. „Postupak i na~in

preuzimanja akcionarskih dru{ta-
va se odvija na osnovu zakona

o preuzimanju akcionarskih
dru{tava. Takav zakon po-
stoji u najve}em broju ze-
malja svijeta. Postoji i u EU
kao obavezuju}a direktiva.

Primjenjuje se u slu~ajevi-
ma kada kupac nudi da stek-

ne cijelu ciljanu kompaniju, od-
nosno da od svih sada{njih vlasnika

kupi akcije“, istakli su iz Komisije.
Ekonomski analiti~ar Dejan Mijovi}

smatra, me|utim, da je rije~ o organizova-
nom kriminalu i korupciji na visokom ni-
vou. Isti~u}i da nametanje EPCG-u da is-
plati ve}inske akcionare RUP-a po cijeni od

6,4 evra i naru~ivanje studije da opravda tu
cijenu predstavlja „organizovani kriminal
i korupciju na visokom nivou“, Mijovi} di-
rektno proziva lidera DPS Mila \ukanovi-
}a i premijera Du{ka Markovi}a. Iz Mini-
starstva ekonomija su saop{tili da ne `ele
da komentari{u posao izme|u EPCG i
Rudnika, napominju}i da je to stvar izme-
|u dvije kompanije, te da }e se oglasiti na-
kon sjednice Skup{tine akcionara.

Iz Udru`enja manjinskih akcionara ra-
nije su upozorili da odbor direktora EPCG
radi protiv interesa te kompanije i da }e ta
transakcija ko{tati ukupno 100 miliona,
budu}i da preuzima i dugovanja. Za ot-
kup pet miliona akcija EPCG je potrebno
33 miliona evra, od ~ega }e A2A dobiti
12,8 miliona, biznismen Aco \ukanovi}
3,83, dr`ava 10,8 miliona, a ostali akciona-
ri 6,5 miliona. S. D. 

Bijelo Polje - Me|unarodni dan voda, 22. mart, tradicional-
no je obilje`en i u Bijelom Polju, ~i{}enjem Lima. Nevladina
organizacija „Euromost’’ organizovala je ovim povodom eko-
lo{ku akciju „Uklju~i se u ~i{}enje obale Lima“. Akciji se ve}
pridru`ila lokalna uprava, postavila klupe i zasadila ~emprese
na dijelu obale Lima. Na poziv NVO „Euromost“pored lokalne
uprave, odazvali su se privatni sektor, nevladine organizacije,
pojedinci. „Apelujemo na nesavjesne gra|ane da ne odla`u ot-

pad na obale Lima, ali i na lokalne uprave Berana, Andrijevice
i Plava, da slijede primjer Op{tine Bijelo Polje, i da pokrenu ak-
tivnosti ~i{}enja obala Lima“, ka`u u „Euromostu“. Njihov cilj
je da podstaknu sve koji ̀ ive u op{tinama kroz koje prolazi Lim
da se uklju~e u ~i{}enje obala u skladu sa svojim mogu}nosti-
ma. Ova NVO kritikuje republike vlasti da ne ~ine dovoljnu na
za{titi Lima. „Na{a rijeka se nalazi na sjeveru Crne Gore, koji
nikog u Podgorici ne interesuje“, zaklju~uju. C. D. 

Pomo} poljoprivrednicima
Ro`aje - Javni poziv IPARD II programa, vrijedan vi{e od 50 miliona evra, predstavljen je ro`ajskim

poljoprivrednicima. Generalni direktor Direktorata za pla}anje u Ministarstvu poljoprivrede Blagota Ra-
dulovi} kazao je da je ovo dobra {ansa da se poljoprivreda u Ro`ajama i u Crnoj Gori dodatno unaprijedi.
„Op{tina Ro`aje ima potencijala da bude veoma bitan igra~ u ovom IPARD programu i ovda{nji poljopri-
vrednici zaista zaslu`uju ovu {ansu koju im danas predstavljamo“, rekao je Radulovi}. Prema njegovim ri-
je~ima, za program IPARD II, EU je obezbijedila 39, a dr`ava Crna Gora 13 miliona evra. Radulovi} je na-
glasio da podr{ka u okviru investicija iz sektora mljekarstva, proizvodnje mesa, jaja, vo}a i povr}a, vino-
gradarstva, maslinarstva, p~elarstva i ribarstva iznosi 60 posto od ulo`enih sredstava.

Odba~ena tu`ba protiv radnika
Pljevlja - Sutkinja Osnovnog suda u Pljevljima Radojka Marjanovi} odbacila je tu`bu kompanije „Vek-

tra Jaki}“ podnesenu protiv 13 biv{ih radnika pogona peletare. Vlasnik Evektre Jaki}“ je od radnika koji-
ma je uru~io otkaz u maju pro{le godine, ovom tu`bom tra`io od{tetu od ~etvrt miliona evra, zato {to su
„odbijali da izvr{avaju svoje radne obaveze, pa ~ak i da dolaze na posao“. Radnici su tvrdili da je proiz-
vodnja prekidana, a oni odlazili na prinudni odmor, zbog nedostatka kesa za pakovanje peleta, neisprav-
nosti ma{ina ili nedostatka sirovine. U obrazlo`enju presude, Marjanovi}eva je navela da „Vektra Jaki}“
nije dokazala da je pretrpjela {tetu. Brkovi} ima pravo `albe. 

Pomo} {kolskom sportu
Berane - U okviru saradnje lokalne uprave sa {kolama na podru~ju op{tine Berane, sekretar za sport,

kulturu, mlade i saradnju sa NVO Zoran Joji} je nedavno obi{ao osnovne i srednje {kole. Tom prilikom uru-
~io je donacije u vidu fudbalskih, ko{arka{kih, rukometnih i odbojka{kih lopti. Na ovaj na~in lokalna upra-
va, preko resornog Sekretarijata nastavlja da pru`a nesebi~nu podr{ku razvoju {kolskog sporta, {to }e, u
okvirima svojih mogu}nosti nastaviti da radi i u budu}em periodu.

bor gra|ana ro`ajskih sela 

Rampa“ za 
hidrocentrale

vog dalekovoda o tro{ku investitora, a
predo~io je i mogu}nost izgradnje dva
ribnjaka kojima bi upravljali `itelji
ovog podru~ja. Mje{tane ovo nije raz-
uverilo. Predsjednik MZ Hi-
sen Daci je kazao da su
ve} razgovarali sa pred-
stavnicima lokalne
vlasti i jasno im saop-
{tili da ne}e dozvoliti
gradnju mini hidroe-
lektrana na tom pro-
storu jer ve} imaju lo{a
iskustva sa koncesijama od
eksploatacije kamena i {ume. 

- S obzirom na iskustvo sa koncesi-
jama na {ume i koncesijama na ka-
men, na{u sredinu ne prati sre}a, jer
mi ovdje trpimo mnogo vi{e {tete ne-
go koristi, rekao je Daci. Rustem Ljai}
iz Kalu|erskog Laza, u ime mje{tana

tog zaseoka, poru~io je da ne postoji
{ansa da neko gradi elektranu u tom
selu. „Projekat mo`ete realizovati sa-
mo preko nas mrtvih. Na{e ku}e su to-

kom rata 1999. o{te}ene i sva-
kom doma}instvu je dr`ava

trebala da isplati od{tetu
od po 50.000 maraka, ali
ni do danas ni{ta nije-
smo dobili osim iselja-
vanja na{e omladine. Mi

15 godina udi{emo pra{i-
nu sa kamenoloma, a sada

ho}ete i vodu da nam odu-
zmete“, izri~it je Ljai}. Sekretar za

ekonomski razvoj i preduzetni{tvo u
lokalnoj upravi, Nezir Daci}, najavio je
da }e lokalna uprava stati na stranu
mje{tana, te da ne}e dati saglasnost za
realizaciju projekta, ukoliko oni budu
protiv te investicije. C. D.

"Projekat
mo`ete 

realizovati
samo preko
nas mrtvih"

ko je 
ija Rudnika
dmice {est

nogima je
a cijena od 
previsoka 
na za 
avu

^i{}enje Lima u Bijelom Polju

^ekaju se izve{taji o smrti porodilje iz Priboja

Otac okrivio lekare 
rivrede Crne Gore 28. marta o preuzimanju Rudnika Pljevlja

jiva cijena akcija 
Gre{ka lekara ili ne{to drugo: Pribojska bolnica 

Tragedija: Biljana Slovi}
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SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Leguminoze 
u ishrani 

ovaca i koza
Kada je re~ o leguminozama, tu se pre svega misli na lucer-
ku koja je, kao hranivo, neprevazi|ena u ishrani `ivotinja
posebno u toku zime. Zrno leguminoza spada u drugu gru-
pu zrnastih hraniva, koja se odlikuje visokim sadr`ajem
proteina u zrnu, one hranljive materije koja u na{oj ishrani
nedostaje. Zbog visokog sadr`aja proteina ova hraniva se
nazivaju i proteinska. Leguminoza ima mnogo vrsta, a kod
nas se, uglavnom koriste: gra{ak, grahorica, bob, pasulj i dr.
Pored toga {to sadr`e visok procenat proteina, one sad`e ni-
zak nivo masnih materija. Nepo`eljna karakteristika velikog
broja leguminoza jeste njihovo toksi~no svojstvo, o ~emu se
mora voditi mnogo ra~una. Njihov prose~an sastav se kre}e
od oko 89 odsto suve materije, oko 25 odsto sirovih protei-
na, 1,5 odsto sirove masti, 8,0 odsto sirovog vlakna i 4,5 od-
sto sirovog pepela.

GRA[AK je veoma cenjeno hranivo prijatnog ukusa. Spa-
da u grupu leguminoza proteinskih hraniva., ali i u grupu ni-
`eg kvaliteta u odnosu na soju. Za ishranu ovaca se koristi
sto~ni gra{ak koji ima sme|u do crnu boju. Najbitnije hran-
ljive materije u njemu su proteini, ~ija je prose~na vrednost
oko 24 odsto. Sadr`aj sirove celuloze je ispod {est odsto, a si-
rove masti oko 1-2 odsto. Sto~ni gra{ak nema karotina, osim
sorti zelene boje, ali sad`i znatne koli~ine aneurina i nijacina.
Gra{ak sadr`i vitamine B kompleksa ali je deficitaran u od-
nosu na kalcijum. Poslednjih godina stvoren je veliki broj sor-
ti gra{ka koje se odlikuju ne samo velikim prinosima, ve} i sa
pove}anim sadr`ajem proteina. U odnosu na sto~ni bob, ima
bolji odnos esencijalnih aminokiselina i ve}i sadr`aj lizina,
metionina i cistina. Sadr`i znatnu koli~inu metaboli~ne ener-
gije i veoma je dobro hranivo za ishranu ovaca , naro~ito mla-
de jagnjadi i jari}a. Priplodna i tovna jagnjad mogu dnevno
dobijati oko 300 g. prekrupljenog gra{ka. U na{im uslovima
se vrlo malo koristi gra{ak u zrnu za ishranu sitne stoke, vi{e
se koristi kao sila`a gra{ak posejan sa ovsom ili je~mom. To se
u odre|enoj zrelosti kosi, silira i kasnije se koristi kao hrana i
odli~an je izvor proteinske i energetske hrane. Koristi se dosta
i sa nekom drugom ̀ itaricom kao seno dobrog kvaliteta.

GRAHORICA je po svojim biolo{ko-hemijskim karak-
teristikama, sli~na gra{ku. Ponekad je otrovna za stoku zbog
prisustva glikozida, od kojih mo`e nastati cijanovodonik,
odnosno cijanovodoni~na kiselina. Ovu opasnost mogu}e
je izbe}i kva{enjem i ispiranjem zrna grahorice. U ishrani
ovaca i tovne jagnjadi ovo hranivo treba davati u manjim
koli~inama.

Bilal Taji}, dipl. in`. sto~arstva 

Prijepolje - Osnovni sud u
Prijepolju formiran je za op{tine
Prijepolje i Nova Varo{. Odlu-
kom Visokog saveta sudstva
predvi|eno je da ima devet sudi-
ja, a tokom pro{le godine bilo je
anga`ovano osam. Odlukom o
maksimalnom broju zaposlenih
u dr`avnim organima predvi|e-
no je bilo da u 2017. godini sud
ima 39 zaposlenih izvr{ilaca na
neodre|eno vreme, a ovaj sud je
imao 34 jer nije dobijena sagla-
snost da se popune upra`njena
radna mesta. Sa predsednikom
Osnovnog suda Miletom Beza-
revi}em razgovor smo po~eli sa
brojem nere{enih predmeta u
godini koja je ostala iza nas. 

- Na po~etku 2017. godine bi-
lo je nere{eno 3.696 predmeta.
Tokom godine primljeno je jo{
6.702 predmeta {to je za 826 ili
14 odsto vi{e nego u 2016.
Ukupno je, dakle, u radu bilo
10.398 predmeta ili prose~no po
sudiji 1.299. Re{eno je 6.540
predmeta ili 817 po sudiji. U
2017. godine za 717 predmeta ili
12,31 odsto re{eno je vi{e nego u
prethodnoj godini, a ostalo je ne-
re{eno 3.858 predmeta ili 482 po
sudiji, ka`e Bezarevi}.

Da li je bilo ne{to posebno
karakteristi~no u protekloj go-
dini kad je re~ o predmetima?

- Od broja nere{enih pred-
meta 1.442 ili 37,38 odsto odno-
si se na tu`be za nov~ano obe{te-
}enje zbog povrede prava na su-
|enje u razumnom roku koje su
primljene tokom 2017. godine. 

[ta se podrazumeva pod
„razumnim rokom“?

- To je postojalo i ranije ali je
sada predvi|eno da predsednik
suda, na osnovu prigovora
stranke, a radi ubrzavanja po-
stupka, utvrdi da li je stranki po-
vre|eno pravo na su|enje u ra-
zumnom roku zbog dugog traja-
nja postupka. Na osnovu tog re-
{enja, stranka podnosi tu`bu ko-
jom tra`i nov~ano obe{te}enje.
Mi smo konkretno kod Industri-
je konfekcije „Irisa“ imali da je u
nekoliko stotina predmeta utvr-
|eno da je strankama povre|e-
no ovo pravo, pa su na osnovu
toga podnete tu`be. Naime, rad-
nici su tu`ili „Iris“ zbog neizmi-
renih obaveza i na osnovu pra-

vosna`nih presuda posle proda-
je jednog broja objekata uglav-
nom su namireni. Ipak, ne{to je
ostalo jer otvaranjem ste~ajnog
postupka sud vi{e nije mogao da
preduzima radnje dok se ne
okon~a ste~aj. Evropski sud za
ljudska prava je zauzeo stav da
za firme koje su bile u dru{tve-
noj svojini dr`ava preuzme neiz-
mirene obaveze prema radnici-
ma kad imaju pravosna`ne pre-
sude i da se to namiri iz bud`eta.
Isto je bilo i sa vojnim rezervisti-
ma sa ovog podru~ja. Prvi
osnovni sud u Beogradu presu-

dio je da im je povre|eno pravo
na ratne dnevnice, pa su ta lica,
a i njih je nekoliko stotina, pod-
nela tu`be po istom osnovu . O
tim tu`bama nadle`an da odlu-
~uje je sud sa podru~ja gde tu`i-
oci imaju mesto prebivali{ta

Na ~iji teret padaju te nov~a-
ne nadoknade?

- Na teret rashoda Ministar-
stva pravde. Re~ je o sredstvima
namenjenim za finansiranje su-
dova, {to zna~i na teret onog su-
da za koji je utvr|eno da je po-
vredio pravo na su|enje u ra-
zumnom roku. No, ovi pred-
meti su takvi da }e se brzo re{i-
ti, na jednom ili dva ro~i{ta ta-
ko da }e se drasti~no smanjiti
broj nere{enih predmeta u

2018. godini koji su ostali iz
prethodne godine.

Kad se rad Osnovnog suda u
Prijepolju uporedi sa radom
ostalih sudova sa podru~ja
Apelacionog suda u Kragujev-
cu kakva se slika dobija?

- Gledano na nivou 22 osnov-
na suda sa spomenutog podru~-
ja, prose~an priliv predmeta po
sudiji mese~no je bio 57, a re{e-
no je 67 predmeta, dok je u na-
{em sudu mese~ni priliv pred-
meta iznosio 76, a re{ena su 74
predmeta. To zna~i da je na{ sud
imao i priliv ali i broj re{enih
predmeta iznad proseka.

Dosta se proteklih godina
govorilo o „starim predmeti-
ma“, a to su oni koji su stariji
od dve godine. Koliko je ovaj
sud uspeo da broj tih predme-
ta smanji?

- Na po~etku 2017. godine bi-
lo je nere{eno 848 predmeta, a
re{eno je 789. Ostalo je da se re{i
604 predmeta {to je za 28,77 od-
sto manje nego na po~etku pro-
{le godine. Naime, iako je re{en
navedeni broj, tokom godine ne-
ki predmeti su dobili status „sta-
rog predmeta“ jer su sudije ima-
le veliki broj predmeta u pojedi-
na~nom radu. 

Ako to ponovo uporedimo
sa prosekom 22 suda sa pod-
ru~ja Apelacionog suda u Kra-
gujevcu?

- U 2017. godini smanjen je
broj starih predmeta za 14,57
odsto, a Osnovni sud u Prijepo-
lju smanjio je za 28, 70 odsto, {to
je duplo vi{e od proseka. 

Smanjenje starih predmeta
pred sudovima me|u priorite-
tima?

- Ve} godinama sudovi koji

imaju stare predmete, a to su
uglavnom svi sudovi, donose
Programe re{avanja starih pred-
meta za teku}u godinu kojima se
utvr|uju mere i aktivnosti za
smanjenje broja ovih predmeta.
Prema uporednim pokazatelji-
ma o radu osnovnih sudova na
podru~ju Apelacionog suda,
procenat starih predmeta u
ukupnom broju nere{enih pred-
meta na kraju 2017. godine iz-
nosio je 50,98 odsto, a ovog suda
15,66 odsto. Od 22 osnovna su-
da, samo su sudovi u Po`arevcu
i Petrovcu na Mlavi bolji od na-
{eg suda u ovom segmentu. 

Ima li nekih posebnih pro-
blema?

- Osnovni sud u Prijepolju
nema nekih posebnih problema
ali postoje objektivne te{ko}e
koje uti~u na rad, a one su veza-
ne za ~injenicu da smo pogra-
ni~na op{tina, strani dr`avljani
se ~esto pojavljuju u krivi~noj
materiji kao stranke, pa je te{ko
obezbediti njihovo prisustvo na
su|enjima. Mi smo i migracio-
no podru~je, stranke su ~esto
odsutne zbog radnog anga`ova-
nja u drugim sredinama ili ino-
stranstvu, pa je i zbog toga pro-
blem obezbe|ivanja njihovog
prisustva na su|enjima. Na rad
Osnovnog suda u 2017. uticali
su i vremenski uslovi jer su 2
meseca bili ledeni dani, pa ljudi
nisu mogli da se odazivaju pozi-
vu, a 3 meseca je trajala rekon-
strukcija zgrade, prva posle iz-
gradnje 1960. godine, a je to uti-
calo na dinamiku zakazivanja
su|enja jer su se odvijala para-
lelno sa teku}im radovima na ali
i u objektu. 

Indira Had`agi} Durakovi}

Nova Varo{ - Komisija u ~i-
jem su radu u~estvovali pred-
stavnici novinarskih udru`enja
i lokalne uprave, na sastanku
odr`anom pre nekoliko dana,
predlo`ila je da se 3,3 miliona
dinara iz op{tinske kase za jav-
no informisanje raspodeli na
pet medija iz Nove Varo{i, Pri-
jepolja, Priboja i ̂ a~ka. 

Ukoliko u narednim danima
predsednik op{tine Radosav
Vasiljevi} svojim potpisom bu-
de „zape~atio“ predlo`enu po-
delu, najvi{e sredstava oti}i }e
lokalnim sredstvima informi-
sanja, za razliku od lane, kada je
njihov rad bio ozbiljno ugro`en
zbog drasti~no smanjene podr-
{ke iz op{tinske kase u odnosu
na neki raniji period. Tro~lana
komisija procenila je da bi pro-
jekat Varo{kih novina pod na-
zivom „U slu`bi gra|ana“ tre-
balo sufinansirati sa 1.400.000

dinara, a Radio Zlatara „Novo-
varo{ki mozaik“ sa 500.000 di-
nara. Me|u medijskim ku}ama
sa strane, na ~elu liste po visini
predlo`ene sume nalazi se Tele-
vizija Priboj sa 700.000 dinara
za projekat „Hronika Nove Va-
ro{i“. Komisija je predlo`ila i da
se sa po 350.000 dinara finan-
sijski podr`e i projekti prijepolj-
skog portala „PP Media“ („Tu-
rizam - pokreta~ razvoja op{ti-
ne Nova Varo{„) i ~a~anski
„Glas zapadne Srbije“(Debata -
poljoprivreda, sto~arstvo, turi-
zam potencijali i praksa“). Na
zimus raspisan op{tinski kon-
kurs za sufinansiranje medija
prijavljeno je, ina~e, ukupno 19
projekata radio-stanica, televi-
zija, novina, agencija i portala iz
Beograda, Novog Sada, Prijepo-
lja, Priboja, Novog Pazara, ̂ a~-
ka, Kraljeva, Aran|elovca, U`i-
ca, Nove Varo{i. R. P.

Bijelo Polje - Kompanija Water
group iz Kola{ina jedina je dosta-
vila ponudu za kupovinu cjelo-
kupne imovine bjelopoljske fabri-

ke mineralne vode Bjelasica Rada,
od 1,05 miliona evra. Ponuda je
otvorena u ponedeljak i zna~ajno
je manja od po~etne cijene od

2,55 miliona evra koju je oglasila
ste~ajna uprava. Privredni sud je
saop{tio da }e se ste~ajni upravnik
o ponudi izjasniti u roku od osam

dana. Ste~aj je u Bjelasicu Radu
uveden maja pro{le godine na za-
htjev radnika, koji vi{e od godinu
nijesu primili zarade. S. D. 

Jedna ponuda za Bjelasicu Radu

Komisija predlo`ila raspodelu 
op{tinskih para za informisanje 

Podr{ka za pet medija 

INTERVJU: Mileta Bezarevi}, predsednik Osnovnog suda u Prijepolju

Smanjenje starih predmeta 
duplo vi{e od proseka

Nasilje u porodici
Kad je re~ o primeni Zakona o nasilju u porodici pred Osnovnim

sudom je bio 41 predmet za produ`enje hitnih mera radi za{tite od
nasilja u porodici i u 39 slu~ajeva hitne mere je sud produ`io. Od 1.
juna 2017. godine se izri~u hitne mere u sudovima. Sud na predlog
Javnog tu`ioca produ`ava ove mera do 30 dana. Re~ je o preventi-
vi kako ne bi do{lo do eskalacije nasilja u krivi~nom delu.

Iznad proseka i priliv i broj re{enih
predmeta: Mileta Bezarevi}



Samo naizgled pozicija pomo}nog tre-
nera u bilo kom sportu je komforna.
Kad se stvari gledaju povr{no, olako se
procenjuje da je u slu~ajevima neuspe-
ha njihova odgovornost minimalna, a
krivice skoro da i nema. S druge stra-
ne, prilikom proslava uspeha retko ko
se seti da pomene njihovu ulogu. Slava
ih nepravedno mimoilazi. Sjaj odboj-
ka{kog Novog Pazara ne bledi drugu
godinu zaredom, od pre ~etiri meseca

glazuru tom blje{tavilu daje i najbli`i
saradnik Hamze Zatri}a, Almir Rugo-
vac (34). Njegov udeo u nastajanju no-
vopazarske odbojka{ke kule kao igra-
~a, prima~a i libera, nemerljiva je. Is-
postavi}e se da je jo{ ve}a kao trenera i
koordinatora svih mla|ih odbojka{kih
selekcija kluba i posebno prvog po-
mo}nika Zatri}u. U Lajkovcu se ne-
davno okitio i prvim velikim trofejom,
Kupom Srbije.

Nekako tiho ste postali deo ovog
vanvremenskog tima. Dva debitanta,
Zatri} i Rugovac, postavljaju zadatak

trenerima sa daleko vi{e iskustva. Us-
pon je munjevit, je li i lako obja{njiv?

- Nenadano sam usko~io u ovu lepu
pri~u, iako nisam do{ao niotkuda, po-
{to sam zadu`en za rad sa svim mla-
|im selekcijama kluba. Po~astvovan
sam {to sam uz Hamzu i ovaj tim, po-
sebno {to sam odavno doneo odluku
da }u plivati u trenerskim vodama.
Imponuje kad u ovu profesiju u|e{ na
velika vrata, a to se nama desilo. Ni{ta
se ne doga|a slu~ajno, to nisu ni po-
slednji rezultati. Radimo naporno i
mnogo, posve}eni smo poslu, ekipa je
odli~no selektirana, pa je normalno da
vrhunski rezultati ne izostaju. Na na-
{em primeru se vidi od kolike va`nosti
je to {to smo bili aktivni igra~i i {to su
nas vodili veliki treneri, kao {to je  si-
nonim za na{ sport Zoran Gaji}. Kad iz
takvog okru`enja u|ete u struku i po-
nesete ono {to su vam on i ostali usadi-
li, onda ne brinete, jer je ostalo tako
malo nepoznatog. Jesu to dva potpuno
razli~ita posla, ali nije isto kad se sa te-
rena preselite na klupu i kad do nje do-
|ete bez takvog iskustva.

Kao desnoj ruci prvog trenera ka-
kva su vam konkretna zadu`enja?

- Dugo se poznajem sa Zatri}em, jo{
kao aktivni igra~i fenomenalno smo sa-
ra|ivali. Dopunjujemo se, moje sugesti-
je su mu dobrodo{le. Prvi trener ne mo-
`e da se fokusira na svaki detalj tokom
treninga ili utakmice. Konsultujemo se
bukvalno o svemu. Sve {to radi prvi tre-
ner na treninzima radim i ja, dakle na
odbrani, bloku, servisu, kretanju, na
utakmicama se dogovaramo i razme-
njujemo mi{ljenja o svemu. 

Na po~etku trenerske karijere Ham-
za Zatri} prosto blista. [ta je to {to ga
izdvaja od drugih trenera?

- Bio je igra~ najvi{eg nivoa. On je na
klupi, a kao da je na terenu. Zapa`anja
su mu nepogre{iva, poteze povla~i pra-
vovremeno i ta~no. Da bi neko postao
uspe{an trener nigde ne pi{e da na taj
polo`aj treba da do|e iz igra~ke karijere,
ali mnogi primeri, pa i Hamzin, govore
da je to po`eljno. Jo{ kad se tome doda
da se ,,pekao“ kod najve}ih trenera, to je
bogatstvo koje nema cenu.

Novi Pazar se u prvom delu prven-
stva specijalizovao za pobede rezulta-
tom 3:2. To vi{e nije slu~aj. [ta se u
me|uvremenu dogodilo?

- Bio je to period na{ih jednoli~nih
igara, {to je dovodilo do dugotrajnih me-
~eva u pet setova. Uneli smo promene,
tako {to je sada pove}an procenat lopti
koje idu na Hamzagi}a, napadamo ra-
znovrsnije, vi{e je lopti za srednjake, pa
se na{e akcije sve te`e ~itaju

Novi Pazar ima mo}an tim, to ni-
kad nije garancija da }e imati igru i re-
zultate, a ima ih. U ~emu je tajna?

- Umetnost je da igra~e razli~itih sti-
lova i navika ukomponujete u kvalitet-
nu celinu. To je ve{tina koju mo`ete da
demonstrirate u atmosferi ozbiljnosti i
discipline. Mi sve to imamo.

Predvi|anja su se obistinila, o prva-
ku Srbije odlu~i}e tri ili pet me~eva
Novog Pazara i Vojvodine. Ko je bli`i
cilju?

- Finalni me~evi su nepredvidivi. Re-
flektori javnosti okrenuti su prema igra-
~ima, {to dovodi do njihove maksimal-
ne motivisanosti. Sve je otvoreno. Nji-
hov blok je odli~an, ni{ta slabiji nije im
ni servis. O na{im prednostima ne}u go-
voriti, upoznala ih je i Vojvodina, tri pu-
ta smo ih ove sezone dobili, ~etvrti put
smo izgubili a kao da smo pobedili. Bla-
gu prednost dao bih Vojvodini zbog
utakmice vi{e u Novom Sadu, ali samo
iz tog razloga.
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Trojica-~etvorica igra~a 
bi mogla da igraju 
za reprezentaciju

U poslednje vreme, a sve u skladu sa rezultatima kluba, aktuelizovana je pri~a
o igra~ima Novog Pazara koji bi mogli za po~etak da se na|u na {irem spisku
reprezentativaca Srbije.  Rugovac ka`e da treba biti realan i samokriti~an.
"Reprezentacija je najvi{i nivo, posebno Srbije, koja je svetska sila u na{em sportu.
Trojica, ~etvorica igra~a zaslu`uju da se na|u na {irem spisku. Pre svega, mislim
na Irfana Hamzagi}a, po svim izve{tajima i statisti~kim parametrima najboljeg
igra~a Superlige. Za po~etak voleo bih da ga vidim na nekoj prijateljskoj utakmici
gde bi pokazao {ta ga sve krasi. Pored njega i Andrija Vilimanovi} zaslu`uje poziv,

SPORT
Almir Rugovac, pomo}ni trener OK Novi Pazar

Vojvodina ima blagu prednost 
Prvoslav Le{evi}

TE[KA POBEDA
Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara su mnogo te`e ne-

go {to se o~ekivali u 17. kolu Prve lige pred 1.500 gledalaca
na Gradskom stadionu savladali ̂ SK iz ̂ elareva 1:0 (0:0). Po-
bedonosni gol postigao je Lakota iz voleja sa 18 metara u 62.
minutu.

NADIGRALI DOMA]INA
Novi Pazar - Futsal tim novog Pazara u 16. kolu Prve lige

nadigrao je kao doma}in ekipu Pirota 6:2 (2:1). Golove za Spa-
sojevi}ev sastav postigli su Radetinac 2, Sadovi}, Cami}, Kne-
`evi} i Mutavd`i}.

ODLU^IO JEDANAESTERAC
Novi Pazar - Kadetski tim Novog Pazara, golom Milo{a

Laku{i} iz jedanaesterca u 89. minutu, dobio je me~ 19. kola
najbolje lige Srbije protiv tima Zemuna 1:0.

PODVIG SJENI^KE SLOGE
Sjenica - Podvig su na~inili i fudbaleri Sloge iz Sjenice na

startu drugog dela prvenstva zone ,,Drina“. Oni su u Ljubovi-
ji pobedili do ovog kola lidera {ampionata Drinu 1:0 (1:0).
Strelac jedinog gola bio je D`anovi} u 37. minutu. Kako su u

ovom kolu poraz do`iveli i fudbaleri Polimlja u Bajinoj Ba{ti
od Sloge 2:1, Sloga se na{la na ~elu tabele (37 bodova) sa po-
enom prednosti u odnosu na Drinu i Polimlje.

SENZACIONALNA POBEDA TUTINA
Tutin - Tutin je priredio senzaciju u 19. kolu Srpske lige -

Zapad. Do ovog kola najbolji tim ove srpskoliga{ke grupe
Smederevo se od 25. minuta nalazilo golom Stojanovi}a u
vo|stvu, da bi u drugom poluvremenu gosti iz Tutina napravi-
li veliki preokret, i golovima Grkajca u 57. i 76. i Mili}a u 63.
minutu do{li do sjajne pobede 1:3.

ZNA^AJNA POBEDA
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara ponovo su u ozbilj-

noj igri za plasman u KLS. Veliku nadu donela im je pobeda u
Velikoj Plani nad Planom 69:96 (20:24, 22:22, 15:22, 12:28) i
naro~ito neo~ekivani poraz drugog kandidata Mladosti (SP) u
Lazarevcu od Kolubare LA 2003 (70:73).
SIMOVI] I AJDAREVI] [AMPIONI

Novi Pazar - Novopazarski atleti~ari Teodora Simovi} i
Haris Ajdarevi} su {ampioni Srbije u polumaratonu, do titule
su stigli li~nim i rekordima staze u Kru{evcu. Vreme Simovi}e-
ve je 1:14,16, a Ajdarevi}a 1:09,46.
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Ve~eras u
Subotici

U prva dva polufinalna me~a
plej-ofa za titulu {ampiona Srbije,
Novi Pazar je samo rezultatski lako
pobedio suboti~ki Spartak u
,,Pendiku" 3:0 (25:23, 25:23, 25:22)
i 3:0 (25:22, 25:13, 25:20). Najbolji
pojedinac ovih me~eva bio je pri-
ma~ doma}eg tima Marko Vuka{in-
ovi}. Tre}i duel dva tima igraju
ve~eras u Subotici (19).

Igra~ i koordinator 
Ljubav prema odbojci Almira Rugovca rano dovodi u tim Novog Pazara. Ve} sa 17

godina postao je deo turskog prvoliga{a Ar~elika, u kojem je zatekao trenera
Zorana Gaji}a i Hamzu Zatri}a. Bio je mlad, a kvota od pet stranaca u timu popun-
jena, pa je oti{ao u Budvansku rivijeru. Sa crnogorskim klubom sti`e na fajnal-for
Kupa Cev u Rimu. U konkurenciji doma}ina, belgijskog Nolika i Fakela iz Rusije os-
vaja tre}e mesto, pobedom u ute{nom me~u nad Rusima 3:2. Put ga je dalje odveo
u Puteve iz Ivanjice, tada ~lana Prve B lige, da bi igra~ki krug posle povrede zatvo-
rio u Novom Pazaru.

Kao koordinator svih mla|ih kategorija i trener, Almir Rugovac sa pionirima
ro|enim 2002. i 2003. godine osvaja presti`ni turnir u Vrnja~koj Banji i prvo mesto
sa kadetima, ro|enim 2000. godine i mla|im, na Kupu gradova u Kraljevu. Od pi-
onira posebno izdvaja tehni~ara - reprezentativca Kadira Pru{evi}a, ro|enog bra-
ta igra~a prvog tima Sameda, Emina Peruni~i}a, Demira Dolovca, D`emala
Kova~evi}a, Aladina Ze~i}a, Harisa Deli}a i Tahira Kavazovi}a. U radu mu poma`u
Admir Kurtanovi} i biv{i igra~ Novog Pazara \or|e [arac. Ulogu savetnika obavlja
nekada veliko ime novopazarske odbojke Jakup Zatri}.

"Po~astvovan sam {to sam uz
Hamzu i ovaj tim": Almir Rugovac
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Nova Varo{ poklonila tablet-ra~unare talentovanim osnovcima 

Dar za najbolje matemati~are 

Lokalna samouprava prepoznaje vredan rad: Sa prijema
kod predsednika op{tine Radosava Rada Vasiljevi}a

Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{ poklonila je
po tablet-ra~unar u~enicama gradske Osnovne
{kole Anji Trtovi}, Mili Obu}ini i Ani Mla|eno-
vi} za dosada{nje odli~ne rezultate koje su ostva-
rile na smotrama znanja iz matematike. 

Vredne i darovite u~enice sedmog razreda la-
ne su na Okru`nom takmi~enju iz ovog predme-
ta imale izvanredan u~inak. Anja je osvojila prvo
mesto (sa maksimalnih 100 poena), Mila drugo, a
Ana tre}e. Sve tri su u~estvovale i na republi~koj
smotri znanja, tako|e se pokazav{i u najboljem
svetlu, iako su imale te`ak zadatak sa se nadme}u
i sa najboljima iz oglednih matemati~kih osmo-
ljetki. Na{e mlade sugra|anke nastavljaju niz
uspe{nih rezultata i na nedavno zapo~etom ovo-

godi{njem ciklusu takmi~enja iz prirodnih nau-
ka. Tako je Anja ve} izborila plasman na republi~-
ku smotru znanja iz fizike, nakon {to je bila naj-
bolja na regionalnom takmi~enju, a mo`e se po-
hvaliti i ~injenicom da je svoje znanje sa vr{njaci-
ma odmeravala i u znanju iz jo{ sedam predmeta. 

- Lokalna samouprava prepoznaje i po{tuje
va{ vredan rad, zalaganje i odli~ne rezultate. Zato
smo vas darivali skromnim poklonima kako bi-
smo vam odali priznanje {to dostojno predsta-
vljate {kolu i grad, kao i da vas podstaknemo da
tako nastavite i u budu}nosti, rekao je predsed-
nik op{tine Nova Varo{ Radosav Rade Vasiljevi}
prilikom dodele poklona ovim vrednim devoj~i-
cama. On je podsetio da se godi{nje iz lokalnog

bud`eta izdvajaju zna~ajna sredstva za nagrade,
stipendije, odnosno jednokratne nov~ane pomo-
}i najuspe{nijim osnovcima, srednjo{kolcima i
studentima. 

Za Anjin, Milin i Anin uspeh zaslu`na je i nji-
hova predmetna profesorka Ivana Raji}. Njeni
|aci se ve} devetu godinu za redom sa takmi~e-
nja razli~itog ranga vra}aju oven~ani nagradama
i priznanjima. „Ima puno potencijala me|u u~e-
nicima u svakoj generaciji, kao i njihove volje, ̀ e-
lje i ljubavi da osvajaju nova znanja iz matemati-
ke. Va`no je da se oni podsti~u na nove uspehe i
zato je izuzetno lep gest lokalne samouprave {to
je prepoznala pravu vrednost i njihov rad i rezul-
tate“, smatra profesorka Raji}. R. Popovi} 

Bijelo Polje - Odbornici Skup{tine op{ti-
ne Bijelo Polje ubudu}e }e sjednice odr`ava-
ti u novoj, modernoj sali. Rekonstrukcija
skup{tinske sale, koju je finansirala Direkci-
ja za javne radove Crne Gore i Op{tina Bije-
lo Polje, a ~ija je vrijednost 220.000,00 evra
zavr{ena je prije nekoliko dana, saop{tio je
direktor Direkcije za izgradnju i investicije
Milanko Mini}.

- Ova sala jedna od najljep{ih skup{tinskih
sala u Crnoj Gori. Opremljena je najsavreme-
nijom tehnologijom. Stara sala je bila u jed-

nom nivou, dok rekonstruisana ima ~etiri ni-
voa. Podijeljena je na lijevi i desni blok, a
ukupne je povr{ine 114 metara kvadratnih.
Raspola`e sa 70 odborni~kih mjesta, 12 mje-
sta za predstavnike medija, kao i mjestima za
predsjedavaju}eg i njegove pomo}nike.
Ugra|en je sistem za TV i radio prenos. Od-
bornici lokalnog parlamenta }e umjesto do-
sada{njeg na~ina glasanja dizanjem ruku, sa-
da mo}i da glasaju elektronski, {to }e u zna-
~ajnoj mjeri osavremeniti rad lokalnog par-
lamenta, zaklju~io je Mini}. C. D. 

Ro`aje dobija 
novo obdani{te

Ro`aje - Op{tina Ro àje bi uskoro mogla da dobije novo obdani{te. Pro-
jekat gradnje je gotov, dr̀ ava je Ro àjama za ove potrebe dala milion i po
evra, tender se o~ekuje. U Ro àjama samo deset odsto mali{ane ide u vrti}.
U jednom gradskom vrti}u je oko 110 mali{ana i 10 vaspitnih grupa sa dvi-
je stotine djece u seoskim mjesnim zajednicama, {to ni priblì no ne zado-
voljava potrebe. Kako je rije~ o op{tini koja ima rast nataliteta, novo, ve}e
obdani{te je neophodno. Direktor Javne pred{kolske ustanove Bo{ko Bu-
ha Re{ah Kadrovi}, kazao je da ga raduje ~injenica da je ura|en glavni pro-
jekat za vrti} i da se trenutno radi revizija.“Smatram da }e se do kraja me-
seca raspisati tender za glavnog izvo|a~a“, rekao je Kadrovi}. C. D. 

Nova skup{tinska sala


